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گروه سیاســی – محمدحسین روانبخش: مراسم 
تحلیف سیزدهمین دوره ریاست جمهوری روز پنج شنبه 
در مجلس شورای اسلامی برگزار شد.  در این مراسم پس 
از سخنرانی روســای قوای مقننه و قضاییه، سید ابراهیم 
رئیسی برای پاســداری از اســلام، نظام و قانون اساسی 
ســوگند یاد کرد و رسما اولین سخنرانی خود را به عنوان 
رئیس جمهوری ایراد کرد، ســخنانی که اگرچه حرف تازه 
ای نداشــت اما می توان شاه بیت آن را این جمله رئیسی 
دانست که گفت »تحریم ها علیه ملت ایران باید لغو گردد 
و از هر طــرح دیپلماتیک که باعث انجام این امر شــود 
اســتقبال می کنم« و به این ترتیب نشان داد که می داند 
عرصه مدیریت اجرایی، عرصه شــعارهایی چون »تحریم 

نعمت است« نیست! 
برداشــتن تحریم های علیه ایران، شرطی است که در 
مذاکــرات اخیر برای آمریکا و متحدانش برای بازگشــت 
ایران به برجام گذاشــته شــده اســت و به ایــن ترتیب 
می توان سخنان رئیســی را سخنانی درباره احیای برجام 
دانست. وی البته در ســومین مناظره تلویزیونی خود در 
ایام تبلیغات انتخابات برخــلاف نظر بعضی هم طیفی ها 
و هوادارانــش گفت: ما به برجام به عنــوان قراردادی که 
مقام معظم رهبری آن را با 9 بند تأیید کردند و به عنوان 
تعهدی که دولت ها باید به تعهدات پایبند باشــند، پایبند 
هســتیم ولی شــما نمی توانید برجام را اجرا کنید و یک 
دولت قدرتمند می تواند برجام را اجرا کند؛ اقتدار خارجی 
امتداد اقتدار داخلی است و شما وقتی جوجه کُشی و صف 

مرغ دارید، نمی توانید برجام را اجرا کنید.
وی در دومین مناظره زنده تلویزیونی  در ایام تبلیغات 
انتخاباتی سال 1396 هم در پاسخ به سوالی درباره اینکه 
چه راهــکاری برای حفظ حقوق ملت ایــران در موضوع 
هسته ای و رفع تحریم ها با توجه به توافق برجام خواهید 
داشــت و چگونه از نقض حقوق ملت ایران توسط آمریکا 
و دولت های آمریکایی جلوگیری خواهید کرد؟ گفته بود:  
برجام یک توافقی اســت که بر اساس مذاکرات به وجود 
آمده است و آنچه دولت در فرایندی که طی شده با تمام  
اشــکلاتی که دارد و رســانه های گروهی هم بارها به این 
موضوع اشــاره کرده اند به وجود آمد ولی این یک ســند 

ملی است و باید به آن احترام بگذاریم.
به این ترتیب می توان ســخنان او را در مراسم تحلیف 
به نوعی تکرار همین سخنان دانست و اینکه وی به عنوان 
رئیس جمهور تمایل به حفظ و احیای برجام دارد؛ اگرچه 
روزنامه کیهان ســعی دارد به دولــت و مردم القا کند که 

دولت رئیسی تعلق  خاطری به برجام ندارد!
ایــن روزنامه در ســرمقاله خود در روز تحلیف ســید 
ابراهیم رئیسی نوشــت: »دشمنان می دانند که جمهوری 
اســلامی پس از شــش ســال تجربه تلخ، تعلق خاطری 

به برجام نــدارد و برجام در مقابل روند پیشــرفت ایران 
چه قدر دســت و پاگیر بوده اســت. یا باید تعامل برابر را 
بپذیرند و تحریم ها را به شــکل جدی و تضمین شــده و 
قابل راستی آزمایی لغو کنند یا این که مرتکب خصومت و 
شیطنت شوند. دیگر نمی توانند گزینه دوم را ابزار مذاکره 

و امتیازطلبی جدید قرار دهند.«
به ایــن ترتیب می تــوان گفت که اولیــن گام دولت 
رئیســی در مذاکرات بین المللی توجیه یا تمکین افرادی 
اســت که در سالهای اخیر دائما بر طبل مخالفت با برجام 
می کوبند و احتمالا از رئیســی هم توقع دارند که به طور 
کامــل قید برجام و مذاکره بر ســر آن را بزنند و این در 
حالی اســت که بســیاری از صاجب نظران اعتقاد دارند 
بدون ادامــه مذاکرات و احیای برجام، مشــکلات دولت 
تازه بسیار خواهد بود. عباس عبدی روزنامه نگار برجسته 
اصلاخ طلب در توئیتی در این باره نوشــت: »اگر دولت و 
طرفدارانــش گمان کنند بدون حل برجام می توانند حتی 
اندکی از قول های انتخاباتی را به ســرانجاک برسانند، به 
نظرم خیلی از ماجرا پرت هستند. ولی اگر قول های خود 
را بدون حل برجام انجام دادند معلوم می شــود ما خیلی 

پرت هستیم و باید معجزه در قرن 21 را باور کنیم. 
رئیسی: خستگی ناپذیر خواهیم بود

سید ابراهیم رئیسی در سخنان خود در مراسم تحلیف 
تاکید کرد: مردم از دولت برگزیده خود می خواهند مدافع 
حقوق انسان ها در عالم باشــد و به ظلم و بی عدالتی در 
هیچ جای جهان راضی نباشد. ما مدافع واقعی حقوق بشر 
هســتیم و تجاوز به حقوق انســان های بی گناه را مردود 
می دانیم. ظلم و جنایت چه در قلب اروپا باشــد و چه در 

آمریکا، چه در آفریقا و چه در قلب یمن باشد یا فلسطین، 
ما در کنار مظلومان خواهیم بود.

رئیسی دولتش را خستگی ناپذیر خواند و گفت: مردم 
می خواهند با برطرف کردن تنگناها و مشکلات معیشتی 
عملکرد ما همراه باشد. دولت در این مسیر خستگی ناپذیر 
پیــش خواهد رفت. اینجانب امــروز خادم همه جمهور و 
خدمتگزار بیش از ۸۰ میلیون از جمعیت هســتم. مردم 
ایران همانی هســتند که بارها وفاداری خود را به انقلاب 

اثبات کردند و امروز نوبت ما برای ادای امانت است.
رئیســی همچنیــن درباره فعالیت هســته ای ایران و 
تحریم ها علیه کشور، اظهار کرد: سیاست فشار و تحریم، 
موجــب انصراف ملت ایران از پیگیری حقوق قانونی خود 
از جمله حق توسعه، نخواهد شد، تحریم ها باعث نمی شود 
که ملت ایران از حقوق هســته ای خود دســت بکشــد، 
تحریم ها علیــه ملت ایران باید لغو گــردد و از هر طرح 
دیپلماتیک که باعث انجام این امر شود استقبال می کند.

رئیس جمهور گفت: جمهوری اسلامی ایران، کشور ها 
و ملت های همسایه را خویشاوند خود می داند و مهم ترین 
و اصلی ترین اولویت سیاست خارجی خود را، ارتقاء روابط 
با کشورهای همســایه ی خود دانسته و خواهان عزت و 
اعتلای آنهاست. دیپلماســی، باید ارتباط ملتهای منطقه 
را بیشــتر، و اشــتراکات آنها را در حوزه اقتصاد، فرهنگ، 
علم و ورزش تقویــت نماید. جهــان، در حال دگرگونی 
اســت و تامینِ منافعِ ملت ها، منوط به درکِ جهانِ جدید 
و »تعامــلِ راهبــردی« با »قدرت هایِ نوظهور« اســت و 
سیاســت خارجیِ موفق، سیاستِ خارجیِ متوازن خواهد 

بود.

بازتاب گسترده مراسم تحلیف رئیس جمهور در 
رسانه های جهان

مراســم تحلیف رئیس جمهور ایران که ساعاتی پیش 
برگزار شد در رســانه های بین المللی بازتابی گسترده ای 
داشته است. به گزارش ایسنا، صفحه توییتری خبرگزاری 
فرانسه با انتشــار خبری فوری با اشاره سوگند یاد کردن 
رئیسی به عنوان هشتمین رئبس جمهور ایران به گزارش 

وقایع مراسم تحلیف پرداخت.
شبکه سی ان بی سی نیز با انتشار سخنان رئیس جمهور 
جدید ایــران در مجلس، اخبار پیرامون مراســم تحلیف 
در ایران را منتشــر کرد و خبرگــزاری دویچه وله نیز در 
گزارشی با اشاره به آغاز فعالیت ابراهیم رئیسی به عنوان 
رئیس جمهــور ایران با گمانه زنی در خصوص آینده روابط 

ایران و آلمان پرداخت.
خبرگزاری چینی شــینهوا با تیتر »ابراهیم رئیسی به 
عنوان رئیس جمهــور جدید ایران ســوگند یاد کرد« به 
انعکاس مراسم تحلیف ریاســت جمهوری ایران پرداخته 
اســت. شینهوا نوشــت: ابراهیم رئیسی در این مراسم که 
به صورت زنده از صدا و ســیمای جمهوری اسلامی ایران 
پخش شده است سوگند یاد کرد که از استقلال فرهنگی، 

سیاسی، اقتصادی و مرزی ایران حفاظت کند.
شــبکه ای بی ســی نیوز نیز با انعکاس درخواســت 
رئیس جمهور ایران مبنی بر رفع تحریم ها علیه جمهوری 
اســلامی نسبت به پوشش خبری مراسم تحلیف در ایران 
اقدام کرد. خبرگزاری اســپوتیک به زبان روســی نوشت 
که ابراهیم رئیســی در مراسمی که توسط صدا و سیمای 
جمهوری اسلامی ایران پوشش داده شد سوگند یاد کرد و 
فعالیت خود را به عنوان رئیس جهور جدید ایران آغاز کرد.

کیودونیوز با انتشار خبری در خصوص مراسم تحلیف 
در مجلس اســلامی نوشت که رئیســی در روز پنج شنبه 
ریاســت  جمهوری ایران را برعهده گرفــت، به صلح آمیز 
بودن برنامه هسته ای ایران متعهد و خواهان رفع تحریم ها 

علیه جمهوری اسلامی شد.
همچنین العربیه با پوشش سخنان رئیس جمهور ایران، 
آن بخش از ســخنان رئیســی که درخصوص »استقبال 
از هرگونه طرح دیپلمات که باعث رفع تحریم ها شــود« 

صحبت می کرد را محور اصلی خبر خود قرار داد.
نشــریه فارین افرز نیز در گزارشــی با اشــاره به آغاز 
فعالیت رئیســی به عنوان رئیس جمهور ایران به وضعیت 
کنونی ایران و آینده کشور تحت ریاست جمهوری ابراهیم 

رئیسی پرداخت.
رســانه های متعدد دیگری همچون واشــنگتن پست، 
نیویورک تایمز، الجزیره، فرانســه 2۴، یاهونیوز، هاآرتص، 
اورشــلیم پســت، آناتولی، یورونیوز و ..... اخبار مرتبط با 

مراسم تحلیف در ایران را پوشش خبری دادند.

سخنان رئیس جمهور در مراسم تحلیف مورد توجه رسانه های خارجی قرار گرفت

اولین پیام برای ادامه مذاکرات برجامی 

رئیس قوه قضائیه ایران در مراســم تحلیف سیزدهمین 
دوره ریاســت جمهوری ایران ابراز امیــدواری کرد: رئیس 
جمهور هرچه سریع تر در رفع مشکلات مردم، ایجاد اشتغال، 
کنترل بازار، کاهش نرخ تورم، رفع گرانی های افسارگسیخته 
و حمایت از تولید داخلی و سرمایه گذاری اقدام عاجل داشته 
باشند و همچنین در از بین بردن زمینه فساد، رانت، تبعیض 

و اصلاح ساختارهای پیچیده اداری اقدام کنند.
به گزارش ایســنا، غلامحسین محسنی اژه ای در مراسم 
تحلیف سیزدهمین دوره ریاســت جمهوری ضمن گرامی  
داشــت یاد بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران و شهید حاج 
قاسم سلیمانی و مهندس ابومهدی مهندس اظهار کرد: برای 
همه جانبازان، آزادگان و خانواده هایشان آرزوی توفیق دارم. 
همچنین برای مریض ها شــفای عاجل آرزوی می کنم. در 
روزهای پایانی پر خیر و برکت ماه ذی الحجه هســتیم. از 
خداوند ســبحان می خواهم که ما را مشمول تفضلات کند 
و آنچه در عید قربــان و غدیر برای همه اولیا و اوصیا مقدر 

داشتند، برای ملت ما و همه حضار این جلسه مقدر کنند.
رئیس قوه قضائیه با اشــاره به رور انتخابات سیزدهمین 
دوره ریاســت جمهوری گفت: از مردم بصیر و زمان شناس 
تشــکر می کنم که در 2۸ خرداد ماه 1۴۰۰ به پای صندوق 
رأی آمدنــد و بار دیگر برگ زرینی را بــر تاریخ جمهوری 
اسلامی افزودند و با انتخاب فردی شایسته برای اجرای یک 
دوره چهار ساله تلاش کردند. از خداوند برای این مردم عزت 

را خواستارم.
وی همچنین ضمن تشــکر از برگزار کنندگان انتخابات 
به تأمین امنیت انتخابات اشاره کرد و گفت: از همه کسانی 
که از ابتدای انقلاب در قوه مجریه حضور داشتند و صادقانه 

خدمت کردند، تشکر می کنم.
محســنی اژه ای ادامه داد: مردم با انتخابشــان قدرت و 
مسئولیت بزرگی بر دوش رئیس جمهوری می گذارند. رئیس 
جمهور طبق قانون اساسی عالی ترین مقام رسمی کشور بعد 
از مقام معظم رهبری است و مسئولیت اجرای قانون اساسی 

و ریاست قوه مجریه به جز در مواردی که به رهبری مربوط 
می شود را برعهده دارد. این قدرت قانون و مسئولیت امانتی 
است که به رئیس جمهور سپرده شده و رئیس جمهور امروز 
در پیشگاه قرآن و در خانه ملت در مجلس شورای اسلامی با 
حضور رئیس قوه قضاییه و شورای محترم نگهبان به خداوند 
قادر و متعال سوگند یاد می کند که خواستار مذهب رسمی 
کشــور، نظام جمهوری اسلامی ایران و قانون اساسی کشور 

باشد.
رئیــس قوه قضاییه ادامه داد: و ســوگند یاد می کند که 
همه اســتعداد و صلاحیت خود را برای انجام مســئولیت 
خویش بــه کار گیرد و خــود را وقف خدمت بــه مردم و 
اعطای کشــور نماید. امیدوارم به فضل پرورگار و حول قوه 
الهی رئیس جمهور با کمک ســایر قــوا و کمک نخبگان و 
مردم در ایفای مســئولیت خود بیش از پیش موفق باشد و 
همانگونه که در روز تنفیذ مطرح کردند هرچه ســریع تر در 
رفع مشکلات مردم، ایجاد اشتغال، کنترل بازار، کاهش نرخ 

تورم، رفع گرانی های افسارگسیخته و حمایت از تولید داخلی 
و سرمایه گذاری اقدام عاجل داشته باشند و همچنین در از 
بین بردن زمینه فساد، رانت، تبعیض و اصلاح ساختارهای 

پیچیده اداری اقدام کنند.
اژه ای ادامه داد: امیدوارم رئیس جمهور نسبت به اجرای 
همه اصول قانون اساســی به خصوص بندهای شانزده گانه 
اصل سوم قانون اساسی و اصولی که حقوق جامعه را تامین 
می کند اهتمام داشته باشند و اعلام می کنم قوه قضاییه برای 
کمک به دولت و گسترش عدل و عدالت و حمایت از حقوق 
مردم و آزادی های مشــروع و مبارزه با فساد آمادگی لازم را 

دارد و کمک می کند.
وی در پایان اضافه کرد: در مبارزه با فساد در ساحت های 
مختلف جدی تر از پیش خواهد بود. در پایان توفیق همگان 
را از ایزد منان خواستارم و از خداوند علیم و حلیم مسئلت 
دارم که رهبر معظم انقلاب طول عمر بابرکت عنایت فرماید 

و سایه معظم له را تا ظهور ولیعصر)عج( مستدام بدارد.

فرمانده نیروی دریایی ســپاه گفت:در تمام مرزهای آبی 
خلیج فارس و تنگه هرمز امنیت کامل برقرار اســت، حتی 
برای دفاع از امنیت منافع جمهوری اسلامی در آب های آزاد 

و دور دست آمادگی لحظه ای داریم.
به گزارش ایسنا به نقل از شبکه خبر  دریادار تنگسیری 
فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ایران 
گفت:در منطقه استراتژیک تنگه هرمز، سیستم کنترل باند 
حاکم است، هر شــناوری که وارد و خارج می شود با رصد 
کامل و اشراف اطلاعاتی کنترل می شود و اشراف هوشمندانه 

کاملی در تنگه استراتژیک هرمز وجود دارد.
وی افزود:دشــمن می داند تحرکاتش رصد می شود و به 
محض تخلف حتی سهوی، تذکر جدی می گیرد و سریعا باید 
مراعات کنــد، در غیر اینصورت با برخورد قاطع و مقتدرانه 

مواجه می شــود، این یک موضوع عادی است و به یک امر 
بدیهی تبدیل شــده اســت. فرمانده نیروی دریایی ســپاه 
پاســداران انقلاب اسلامی ایران ادامه داد:باید یادآوری کنم 
که امنیت خلیج فارس با کشــورهای مسلمان خلیج فارس 

است. خلیج فارس خانه ماست و جایی برای حضور بیگانگان 
نیســت ما و برادران مسلمانمان به راحتی می توانیم امنیت 
ایــن منطقه را تامین کنیم، اصلا نیاز به حضور بیگانگان در 

آب های نیلگون خلیج فارس نیست.
دریادار تنگسیری یادآور شد: ما برای تامین منافع انقلاب 
اســلامی و امنیت مرزهای کشور عزیز اسلامی بسیار جدی 
و انقلابی عمل می کنیم و با کســی شوخی نداریم، محکم 
ایســتاده ایم و به حول و قوه الهی، تا آخرین نفس خواهیم 

ایستاد.

یک عضو کمیســیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی 
گفت: اگر وضعیت منابع آب استان اصفهان به همین شکل 
فعلی باشــد و تدبیر لازم برای حل مشکلات آبی این استان 
اندیشیده نشود کمتر از 1۰ سال دیگر اصفهان قابل سکونت 

نخواهد بود.
محمدتقی نقد علی در گفت وگو با ایســنا درباره کمبود 
منابع آب در اســتان های مختلف کشور و از جمله اصفهان، 
اظهار کرد: هم اکنون برای بررسی وضعیت منابع آب و آبی 
که از اصفهان خارج و به ســمت خوزستان می رود به همراه 
چند نماینده دیگر به شهرســتان سمیرم آمده ایم. رودخانه 
»ماربر« سمیرم هم اکنون در کمترین شرایط آبی خود است 
و 1۰ متر مکعب آب به ســمت رودخانه کارون 3 ســرازیر 

می کند.
وی افزود: بنابراین امروز از سراســر کشور آب به سمت 
خوزستان سرازیر شده است. حتی از اصفهان که امروز دارای 
کمترین منابع آبی اســت آب به سمت خوزستان فرستاده 
می شــود، اما مشــکل اصلی، مدیریت ســوئی است که در 
خوزســتان وجود دارد، به طوری که نمی توانند منابع آب را 

مدیریت کنند. مشکل امروز استان خوزستان کمبود منابع 
آب نیست، بلکه ســوء مدیریت است. این سوء مدیریت در 
دو عرصه کشاورزی و آب شرب سبب شده که خوزستان با 
چنین مشکلاتی روبرو شود. نماینده مردم خمینی شهر در 
مجلس، گفت: در حال حاضر در 9۰ هزار هکتار از زمین های 
خوزســتان برنج که محصولی آب بر است کِشت و برای آن 
3 میلیارد متر مکعب آب مصرف می شود. این موضوع نشان 
می دهد که در عرصه کشــاورزی با ســوء مدیریت مواجه 

هستیم.
نقدعلی با بیان اینکه مشکل کمبود آب در اصفهان مانند 
خوزستان جدی اســت، تصریح کرد: مسئولان باید استان 
اصفهان را به شــکل ویژه نگاه کننــد و همان طور که قرار 
اســت برای خوزستان استاندار ویژه منصوب شود باید برای 
اصفهان نیز اســتاندار ویژه در نظر گرفته شود. نمایندگان 
استان اصفهان در حال رایزنی و بازدیدهای میدانی هستند 
تا مشــکل آب شرب و کشاورزی این اســتان را به طریقی 
حل کنند، اما برای حل این مشــکل مســئولان ارشد نظام 
نیز باید ما را همراهی کنند. وی ادامه داد: باز شدن آب سد 

زاینده رود به طور مســتمر برای آبیاری باغات و زمین های 
کشــاورزی میسر نیســت، اما معتقدیم به شکل موقت این 
آب باید باز شــود تا از خشک شدن درختان و از بین رفتن 
محصولات کشاورزی جلوگیری شود. درختان میوه هم ریه 
تنفســی مردم اصفهان و هم ابزار معیشت جمع کثیری از 
آنان است به همین دلیل نباید اجازه دهیم خشک شوند. اگر 
باغات خشک شوند مشکلات زیست محیطی افزایش خواهد 
یافت، بنابراین بازگشایی موقت سد زاینده رود ضروری است.

این عضو کمیسیون کشاورزی مجلس گفت: بودجه لازم 
برای حل مشکلات آب استان اصفهان و پرداخت خسارت به 
کشــاورزان تخصیص پیدا نکرده است که جا دارد مسئولان 

نظام اسلامی در این باره تدبیری بیندیشند.
نقدعلی افزود: اگر وضعیت منابع آب اســتان اصفهان به 
همین شکل فعلی باشد و تدبیر لازم برای حل مشکلات آبی 
این اســتان اندیشیده نشود کمتر از 1۰ سال دیگر اصفهان 
قابل ســکونت نخواهد بود. آب پشــت سد زاینده رود با حد 
اســتاندارد خیلی فاصله دارد و میزان بارندگی ها نیز کافی 
نبوده است. وی خاطرنشــان کرد: در عرصه حکمرانی آب 

باید کلان نگر و جامع نگر باشــیم چرا کــه در حال حاضر 
در عرصه حکمرانی آب، منطقه ای نگر شــده ایم و نگاه ملی 
نداریم. در حالی که در اســتان اصفهان با کمبود شدید آب 
مواجه هســتیم، در برخی استان ها صدها هزار هکتار زمین 
به کشــت برنج اختصاص یافته است. این امر نشان می دهد 
که مدیریت ما یک مدیریت منطقه ای است نه یک مدیریت 

کلان و کشوری.
نماینده مردم خمینی شــهر در مجلس، گفت: منابع آب 
متعلق به کل کشور و مردم ایران است و نمی توان به دلیل 
برخی از تنش های منطقه ای تمام امکانات را به یک منطقه 
ســوق داد. باید همه اســتان ها به یک شکل و با یک چشم 
واحد دیده شــوند تا احساس تبعیض در میان مردم یک یا 

چند منطقه به وجود نیاید.
نقدعلی افزود: هم اکنون میزان آب پشت سد زاینده رود 
3۰۰ میلیون مترمکعب است، در حالی که ظرفیت سد یک 
میلیارد و ۴۰۰ میلیون متر مکعب اســت. در شرایط نرمال 
حداقل باید ۷۰۰ تا ۸۰۰ میلیون متر مکعب آب پشت سد 

ذخیره باشد.

رئیس قوه قضائیه:

امیدوارم رئیس جمهور نسبت به اجرای همه اصول قانون اساسی اهتمام داشته باشند

فرمانده نیروی دریایی سپاه:

در خلیج فارس و تنگه هرمز امنیت کامل برقرار است

یک عضو کمیسیون کشاورزی مجلس:

با تداوم تنش آبی، اصفهان تا ۱۰ سال آینده قابل سکونت نیست

رژیم صهیونیستی و تروریسم دریایی در منطقه
نیما فرهید*

اتفاقات مشکوک و ماجراجویانه ی روزهای اخیر برای چند کشتی عبوری در 
منطقه خلیج فارس و دریای عمان و اتهام زنی های بی اساس به جمهوری اسلامی 
مبنی بر دســت داشــتن در این حوادث در کنار هجمه سنگین رسانه ای علیه 
کشــورمان، در شــرایطی در حال رقم خوردن است که جمهوری اسلامی خود، 
آسیب دیده اینگونه اقدامات است. این صحنه آرایی خطرناک که همچون گذشته 
رد پای بیگانگانی که چه از لحاظ جغرافیایی و چه از لحاظ معنوی به این منطقه 
تعلق ندارند در آن دیده می شود را، باید با بیش از 1۰ حمله به کشتی های ایرانی 
در ســالهای اخیر در یک پازل پیچیده دید که جوسازی رسانه ای در عرصه بین 

الملل علیه ایران نیز وظیفه تسهیل کننده در این امر را عهده دار است.
با شــرایط موجود، احتمالا کشتیرانی تجاری منطقه امنیت سابق خود را  از 
دســت داده و سرآغاز این ناامنی همزمان با افزایش تحرکات رژیم صهیونیستی 
در منطقه است. اما برای  انحراف افکار عمومی داخل و به ویژه خارج کشور از این 
موضوع، برخی کشورها با اقدامات مختلف به دنبال این هستند که برخلاف آنچه 
حقیقت دارد، ایران را تهدیدی برای امنیت کشتیرانی بین المللی معرفی کنند. 
این مســئله در منطقه به گونه ای پیش رفته که قبل از آنکه دلیل اصلی حوادث 
با کار کارشناسی مشخص شود رسانه-های عبری، عربی، غربی که گویی مترصد 
فرصتی برای ایجاد چالش علیه ایران بوده اند، وارد عرصه شــده و سعی در متهم 

کردن ایران دارند.
این نخســتین بار نیست که دشمنان با همراهی رسانه ها و برخی کشورهای 
منطقه ســعی در معرفی ایران به عنوان کشوری خطرناک دارند، بلکه همزمانی 
مســئله اخیر نیز که هم اینک مطرح شــده با دو اتفاق منطقه ای می تواند حائز 
اهمیت باشــد. اول باید به خاطر داشت که در ماههای گذشته پروژه عادی سازی 
روابط کشورهای منطقه با رژیم صهیونیستی کلید خورده است، درحالی که طی 
سالهای طولانی این رژیم به عنوان دشن شماره یک خاورمیانه و کشورهای عربی 
شــناخته می شد. این رابطه از جایی مورد توجه قرار دارد که رژیم صهیونیستی 
در درجــه اول بــه عنوان رژیمی اشــغالگر و غاصب و در درجــه دوم به عنوان 
کشــوری جعلی از هیچ تلاشی برای آسیب زنی به کشــورهای منطقه به ویژه 
اعراب کوتاهی نکرده است. نکته دوم که نباید از نظر دور داشت تغییر کارگزاران 
سیاســی جمهوری اسلامی آن هم در فضایی ناشی از مشارکت و احترام متقابل 
مردم و حکومت اســت و این در حالی است که در انتخابات اخیر آمریکا و رژیم 
صهیونیستی تغییر حکمرانان سیاسی با چالش ها و تنش های جدی همراه بود. 
حمایت و پشتیبانی مردم در جمهوری اسلامی از حکومت و ناکامی دشمنان در 
تفرقه افکنی باعث شد تا طی یک نقشه جدید اجماعی جهانی علیه ایران طراحی 
شــود و با توجه به نقش موثر ایران در منطقه خلیج فارس چه موضوعی بهتر از 
اتهام زنی درباره اختلال در تامین امنیت منطقه از ســوی ایران.  این سناریوی 
اتهام زنی به سرعت از سوی سخنگوی وزارت خارجه ایران رد شد و خطیب زاده 
در دو مرحله به نمایندگی از وزارت خارجه اعلام کرد که ایران نقشی در حوادث 
دریایی پیش آمده نداشــته و حتی حجم این اتفاقات را مشکوک ارزیابی کرد. با 
این حال رسانه های وابسته به طراحان این سناریو و کشورهای مطرح کننده این 
اتهام در تلاشند تا ضمن وارونه نشان دادن شرایط و واقعیت، ظرفیت های تعاملی 
جمهوری اسلامی را همزمان با روی کار آمدن دولت جدید محدود کنند که به 

نوعی می توان این اقدام آنان را تهدید ایران اسلامی دانست.
باید به خاطر داشــت رژیم صهیونیستی برای کسب جایگاه و حفظ موقعیت 
خود از هیچ تلاش و حتی جنایتی فروگذار نخواهد کرد چنانچه پیش از این نیز 
حوادثی را برای شــهروندان خود رقم زده تا از طریق این خودزنی بتواند جامعه 
جهانی را با خود همراه و جو حاکم را علیه فلسطینیان تغییر دهد. اکنون نیز رژیم 
صهیونیســتی، انگلیس، آمریکا و حتی عربستان سعودی بی هیچ پشتوانه قابل 
استنادی، ایران را متهم به خرابکاری در خلیج فارس و دریای عمان می کنند تا از 
این راه فشارها بر کشور را افزایش دهند اما ایران با توجه به جایگاه ویژه خود در 
منطقه و جهان و با وجود برتری های نظامی و سرمایه اجتماعی حمایت از نظام 
حاکم در موقعیت برتری قرار داشته و هیچکدام از این تهدیدات نمی تواند اثری 

بر روند روابط صلح آمیز آن با دنیا داشته باشد.
*کارشناس مسائل سیاسی
منبع: خبرآنلاین 

نگاه

مدیــرکل زندان های اســتان تهران گفــت: ندامتگاه 
قزلحصار جزء اولین مراکزی بود که مددجویان واکســینه 

شدند.
بــه گزارش ایســنا، سیدحشــمت الله حیــات الغیب 
ضمــن دیــدار از ندامتگاه قزلحصــار و گفتگــو با کادر 
درمان گفت:کشــور در شرایطی قرار دارد که پروتکل های 
بهداشــتی بایســتی با دقت رعایت شــود، مناسب بودن 
محیط ندامتگاه به ویژه قرنطینه های ورودی نقش مهمی 

در سلامت جسمی و روانی مددجویان دارد.
مدیــرکل زندان های اســتان تهــران همچنین اظهار 

داشت: در راستای مقابله با ورود ویروس کرونا به زندان ها، 
پیگیری های وســیعی در سطح ســازمان و استان تهران 
صورت گرفت و ندامتگاه قزلحصار جزء اولین مراکزی بود 

که مددجویان واکسینه شدند.
وی تصریــح کرد: در حــال حاضر ۴۰۰ نفر پزشــک 
عمومی، متخصص، بهیار و پرستار در زندان های تهران به 
صورت شــبانه روزی و ایثارگرانه خدمت می کنند و برای 
حفظ سلامتی مددجویان از هیچ تلاشی دریغ نمی کنند.

در این دیدار که علی اسمعیلی معاون سلامت، اصلاح و 
تربیت، اشکان کمالی مدیر ندامتگاه قزلحصار و مسئولان 

آن مرکز نیز حضور داشــتند، حیات الغیب ضمن تقدیر از 
زحمــات همکاران به ویژه کادر درمان، بر ارتقای بیشــتر 
خدمات رفاهی مددجویان تاکیــد کرده، گفت: الحمدالله 
قرنطینه به صورت کامل مورد بازســازی  و بهسازی قرار 
گرفته، در حــال حاضر وضعیت بهداشــتی این ندامتگاه 

رضایت بخش می باشد.
مدیر کل زندان های اســتان تهران با اشــاره به برنامه 
ریــزی جهت کاهش جمعیت کیفــری، پیگیری و تعامل 
بــا مراجع قضایی جهت بهره مندی حداکثری زندانیان از 

ارفاقات حقوقی و قضایی

وی افزود: نظارت و کنترل مستمر بر عوامل محیطی در 
ارتقای سلامت افراد نقش اساسی دارد و در سایه محیطی 
سالم و بهداشــتی می توان در تغییر، رشــد و باز پروری 
شــخصیت مددجویان اثرگــذار بوده، به اهــداف متعالی 
ســازمان زندان ها در اصلاح و تربیــت زندانیان نائل آمد. 
بنا به این خبر، مدیر کل زندان های اســتان تهران ضمن 
مثبت ارزیابی نمودن اقدامات صورت گرفته در بخش های 
مختلف و تأکید بر فعالیت های حوزه بهداشت و درمان، از 
تلاش های شبانه روزی کارکنان ساعی ندامتگاه قزلحصار 

در سنگر اصلاح و تربیت تقدیر کرد.

مدیرکل زندان های استان تهران:

ندامتگاه قزلحصار جزء اولین مراکزی بود که مددجویان واکسینه شدند

سیدحسن خمینی: 
همه پشت سر فرماندهی کل قوا هستند

سیدحســن خمینی در دیدار اعضای شورای شهر تهران در رابطه با تهدیدات 
اخیر رژیم صهیونیستی علیه کشــورمان گفت: در تعرض به مملکت ما هیچ 
سلیقه ای، دفاع از تمامیت کشور را کنار نمی گذارد. همه سربازند و اگر کسی 
گوشه چشمی داشته باشد همه پشت سر فرماندهی کل قوا هستند. به گزارش 
جماران ؛  حجت الاســلام و المسلمین سیدحســن خمینی در دیدار اعضای 
شــورای شــهر تهران اظهار کرد: اگر آنگونه که صهیونیست ها این روزها ادعا 
می کنند، کســی دست طمع دراز کند، در کشــور ما با یک موج و عزم راسخ 
مواجه می شود. وی تاکید کرد: همه سربازند و اگر کسی گوشه چشمی داشته 
باشد همه پشت سر فرماندهی کل قوا هستند. وی خاطرنشان کرد: رقابت های 
داخلی قدرت ماســت، نه نقطه ضعف. سیدحســن خمینی خطاب به اعضای 
جدید شورای شــهر تهران گفت: بدانیم که پشت درهای بسته نیستیم؛ باید 
توجه کرد که آیا هر انتصاب، انتخاب و مصوبه آیا بهترین گزینه اســت؟  وی 
تاکید کرد: برای اتخاذ بهترین تصمیم باید منیت های جناحی و گروهی را کنار 
گذاشت. وی گفت: چشم همه در افق شهر تهران به تصمیم شماست و ان شاالله 

آنچه به انجام می رسانید، بهترین باشد.

پیامدهای نظامی و امنیتی خروج آمریکا از عراق
یک کارشــناس مسائل منطقه تأکید کرد: خروج آمریکا از عراق مانند اقدامی 
که در افغانستان صورت گرفت می تواند پیامدهای نظامی و امنیتی در منطقه 
داشته باشد و باعث فعال شدن نیروها و گروه های خرده تروریسم شود. حسن 
لاسجردی در گفت وگو با ایسنا درباره پیامدهای خروج آمریکا از عراق براساس 
توافق بغداد-واشــنگتن گفت: آنچه که اکنون مورد توافق آمریکا و عراق قرار 
گرفته این اســت که آمریکایی هــا نیروهای نظامی خود را کــه درباره آن ها 
حساســیت و واکنش وجود دارد از عراق خارج کنند اما نیروهای آموزشــی و 
دیپلماتیک را در عراق نگه دارند. وی تصریح کرد: در توافق الکاظمی و بایدن 
صراحتا اعلام شــد که آمریکایی ها عراق را ترک نمی کنند و در شرایط فعلی 
اگر ترک کنند تهدیــدی به لحاظ نظامی و منطقه ای علیه آن ها خواهد بود. 
این کارشناس مسائل منطقه افزود: برخلاف تبلیغات رسانه ای، آمریکایی ها از 
عراق نمی روند بلکه تغییر فاز از لحاظ نظامی به دیپلماتیک خواهند داشــت و 
می تواننــد از ابعاد نظامی و امنیتی در منطقه اثرگذار باشــد زیرا در منطقه و 
خاورمیانه گروه های گریز از مرکز و یا تروریستی وجود دارند که در صورت خلأ 
قدرت و خالی شــدن نیروهای نظامی امکان فعال شدن این خرده تروریسم ها 
وجود خواهد داشت و در نتیجه آمریکایی ها می توانند این موضوع را مانور داده 
و از این فضا بهره گیری کنند. لاســجردی در ادامه اظهار کرد: در بده بستان 
قدرت های بزرگ می تواند تأثیرگذار باشد. به عنوان مثال در صورتی که آمریکا 
تغییر رویه می دهد سایر قدرت ها را هم مجبور می کند که چنین اقدامی انجام 
دهند و آن ها باید بپذیرند مانند کاری که در عربستان و یا افغانستان کرد. لذا 
این تغییر و تحولات علاوه بر اینکه منطقه را تحت تأثیر قرار می دهند می تواند 

پیامدهای سیاسی، اقتصادی برای آمریکا داشته باشد.

مردم با معضل و مشکل معاملات املاک مواجه هستند
مدیرکل ثبت اســناد و املاک لرســتان گفت: مجموعه قوه قضائیه به دنبال 
ســاماندهی معاملات املاک است. علی اکبر باقری در گفت وگو با ایسنا اظهار 
کرد: یکی از معضلات و مشــکلاتی که با آن مواجه هســتیم معاملات املاک 
است. وی ادامه داد: متاسفانه مشاده شده که یک آپارتمان یک میلیارد تومانی 
به وســیله یه برگه خرید و فروش می شــود و فرد از اصالت اســناد و مدارک 
اطلاعی ندارد و پس از معامله هنگامیکه به دفترخانه برای ثبت سند مراجعه 
می کند متوجه می شــود که این سند مشکل دار است. مدیرکل ثبت اسناد و 
املاک لرســتان گفت: طرح ارتقای اعتبار سند رسمی در سال 9۸ در مجلس 
تصویب شده که براساس این طرح تمام معاملات املاکی به ثبت اسناد متصل 
شوند و قبل از معامله استعلامات انجام می شود و پس از معامله نقل و انتقال 
عادی نیز روی ســامانه ثبت اسناد ثبت شــود. باقری بیان کرد: این موضوع 
اعتبار سند رســمی از کلاهبرداری، جعل و مشکلات جلوگیری می شود. وی 
اضافه کرد: متاسفانه در مراجعات افراد با اسناد عادی که مغایر با سند رسمی 

هستند مواجه ایم.

اخبارکوتاه


